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Jacqueline de Quattro, som er minister (Conseiller d'Etat) i delstatsregeringen
i den schweiziske kanton Vaud og ansvarlig for sikkerhed og miljø, oplyser i et
interview med avisen 20 Minutter (www.thelocal.ch/2999/) at der i de kanto-
ner, der deler grænse med Frankrig, er sket en 30% stigning i antallet af ind-
brud og tilskriver dette den friere adgang pga. landets deltagelse i Schengen-
samarbejdet og ønsker derfor grænsekontrollen genindført. Jacqueline de
Quattros bekymring bestyrkes af en nylig offentliggjort kriminalstatistik, der
omtales som en "eksplosion" i den grænseoverskridende kriminalitet, specielt
i kantonerne Vaud og Geneve. Der er især tale om kriminalitet i form af lom-
me- og tasketyverier, butikstyverier, biltyverier og indbrud begået af udlændin-
ge uden lovlig opholdstilladelse. Politiet har identificeret tre typer af kriminelle,
illegale immigranter: Bander fra Balkan, speielt Rumænien, som er ansvarlig
for mange indbrud; unge romaer, som med base i Milano begår indbrudskrimi-
nalitet i et bælte over Schweiz til Paris samt personer fra Nordafrika
(www.thelocal.ch/2999/ og www.swissinfo.ch/eng/swiss_news/Call_for_toug-
her_penalties_to_combat_crime_rise.html?cid=3262932). Dette mønster er
for de to førstnævnte gruppers vedkommende også kendt fra Danmark, for ro-
maerne især i den nordsjællandske by Helsingør. Gør disse forhold indtryk på
regeringen og finder regeringen i givet fald, at de er et resultat af, eller hvert
fald stærkt korreleret til Schengen-samarbejdets åbne grænser?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på dfpesk@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Anne Baastrup
formand
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